

# Педагогическая ПЕРСПЕКТИВА

PEDAGOGICAL PERSPECTIVE

№ 2(6)

2022

ISSN 2782-2559

## Сетевое издание

Издается с 2021 года  
Периодичность: 4 раза в год

## Online media

Published since 2021  
Publication frequency: 4 times a year

**Учредитель:** государственное бюджетное образовательное учреждение дополнительного профессионального образования «Институт развития образования» Краснодарского края.

Сетевое издание зарегистрировано Федеральной службой по надзору в сфере связи, информационных технологий и массовых коммуникаций (свидетельство ЭЛ № ФС 77-80112), национальным центром ISSN Российской Федерации (ISSN 2782-2559)

Научное издание. Знаком информационной продукции не маркируется согласно п. 2 ст. 1 Федерального закона № 436-ФЗ от 29.12.2010.

### Главный редактор:

**Яковлев Е.В.** – доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

### Редакционная коллегия:

**Позднякова О.К.**, член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Самара).

**Чекалева Н.В.**, член-корреспондент РАО, доктор педагогических наук, профессор (Омск).

**Белоновская И.Д.**, доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

**Голошумова Г.С.**, доктор педагогических наук, профессор (Москва).

**Гревцева Г.Я.**, доктор педагогических наук, профессор (Челябинск).

**Кирьякова А.В.**, доктор педагогических наук, профессор (Оренбург).

**Мартишина Н.В.**, доктор педагогических наук, профессор (Рязань).

**Мороз В.В.**, доктор педагогических наук, доцент (Оренбург).

**Семенова Л.М.**, доктор педагогических наук, доцент (Санкт-Петербург).

**Степанова Г.А.**, доктор педагогических наук, профессор (Сургут).

**Суворова С.Л.**, доктор педагогических наук, профессор (Санкт-Петербург).

**Шукшина Т.И.**, доктор педагогических наук, профессор (Саранск).

**Шумилова Е.А.**, доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Яковлева Н.О.**, доктор педагогических наук, профессор (Краснодар).

**Художественный редактор** – Кондрашова Т.В.

**Редактор-корректор** – Шевченко О.А.

**Адрес учредителя и издателя:**

350080, г. Краснодар, ул. Сормовская, 167  
Телефон: 8 (861) 203-50-53  
e-mail: journal-iro23@mail.ru  
Сайт: <https://journal-iro23.ru/>

### The founder:

Institute of Education Development of the Krasnodar Region.

The online media is registered by the Federal Service for Supervision of Communications, Information Technology and Mass Media (certificate EL No. FS 77-80112), the national ISSN center of the Russian Federation (ISSN 2782-2559)

Scientific publication. The sign of information products is not marked in accordance with paragraph 2 of Art. 1. Federal Law No. 436-FZ of December 29, 2010.

### Editor-in-Chief:

**Yakovlev E.V.** – Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

### Editorial board:

**Pozdnyakova O.K.**, Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Samara).

**Chekaleva N.V.**, Corresponding Member of the Russian Academy of Education, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Omsk).

**Belonovskaya I.D.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

**Goloshumova G.S.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Moscow).

**Grevtseva G.Ya.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Chelyabinsk).

**Kiryakova A.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Orenburg).

**Martishina N.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Ryazan).

**Moroz V.V.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (Orenburg).

**Semenova L.M.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Associate Professor (St. Petersburg).

**Stepanova G.A.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Surgut).

**Suvorova S.L.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (St. Petersburg).

**Shukshina T.I.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Saransk).

**Shumilova E.A.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Yakovleva N.O.**, Doctor of Sciences (Education), Academic Title of Professor (Krasnodar).

**Art editor** – Kondrashova T.V.

**Proofreaders editor** – Shevchenko O.A.

**Founder and publisher address:**

350080, Krasnodar, Sormovskaya st., 167  
Telephone: 8 (861) 203-50-53  
e-mail: journal-iro23@mail.ru  
Website: <https://journal-iro23.ru/>

# Содержание. Contents

<b>Ханин В.А., Суворова С.А.</b> Методико-технологические аспекты проектирования современного урока иностранного языка .....3	<b>Khanin V.A., Suvorova S.L.</b> Methodological and technological aspects of designing a modern foreign language lesson.....3
<b>Яковлева Н.О.</b> Сопровождение методических команд в системе образования Краснодарского края.....10	<b>Yakovleva N.O.</b> Support of methodical teams in the education system of the Krasnodar Region .....10
<b>Панасенкова М.М.</b> Особенности коммуникативных умений у детей дошкольного возраста с аутистическими расстройствами.....20	<b>Panasenkova M.M.</b> Features of communication skills in preschool children with autistic disorder .....20
<b>Ханин В.А.</b> Использование педагогической технологии «логико-смысловая модель» в системе переподготовки учителей иностранных языков .....28	<b>Khanin V.A.</b> Use of the pedagogical technology «logical-semantic model» in the system of foreign language teachers retraining.....28
<b>Михайлова А.В., Власова К.М.</b> Профессиональные деформации и профессиональное выгорание педагогов .....38	<b>Mikhailova A.V., Vlasova K.M.</b> Professional deformations and professional burnout of teachers.....38
<b>Гузева А.В.</b> Особенности мотивационно-ценностной сферы подростков с ограниченными возможностями здоровья .....45	<b>Guzeva A.V.</b> Features of the motivational-value sphere of adolescents with disabilities .....45
<b>Павловская Н.Г., Чемоданова Г.И.</b> Роль лидерских качеств учителя в профессиональной деятельности.....53	<b>Pavlovskaya N.G., Chemodanova G.I.</b> The role of teacher leadership in professional activities.....53
<b>Сергеева Е.Д.</b> Сущность и диагностика психологических особенностей восприятия стриминга в социальных сетях в процессе социализации личности подростков .....61	<b>Sergeeva E.D.</b> Essence and diagnostics of psychological peculiarities of perception of streaming in social networks in the process of socialization of personality of adolescents .....61
<b>Иванова О.Г.</b> Непрерывное повышение профессионального мастерства педагогических работников Кузбасса в условиях индивидуализации .....70	<b>Ivanova O.G.</b> Continuous improvement of professional skills of teachers of Kuzbass in the conditions of individualization.....70
<b>Коротеева А.С.</b> Цифровые образовательные ресурсы как средство повышения эффективности усвоения информации обучающимися...78	<b>Koroteeva A.S.</b> Digital educational resources as a means of increasing the efficiency of information assimilation by students.....78